
 
 

AJUNTAMENT DE PUIGPUNYENT 
 
 
 
 

ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA CELEBRADA PEL PLE DE LA CORPORACIÓ MUNICIPAL 
REUNIDA EN PRIMERA CONVOCATÒRIA DIA  28 DE FEBRER DE 2017 
 
Dia:  28  de febrer de 2017. 
Hora: 20 hores trenta minuts 
Lloc saló d’Actes de l’Ajuntament 
 
Hi assisteixen: 
                
Sr. Gabriel Ferrà Martorell                     IPG                  
Sra. M. Immaculada Riera Matas       IPG 
Sr. Francesc Canyelles Marqués            IPG 
Sr. Joan Antoni Planells Rosselló           IPG 
Sra. Margalida Morell Martorell              IPG 
Sr. Toni Marí Ensenyat                           PSIB-PSOE        
Sr. Eladi Tomàs Arruga                        PSIB-PSOE   
Sra. Maria I. Martorell Pons  PSIB-PSOE 
Sr. Antonio Deudero Mayans         PP 
Sra. Margarita Martorell Ribot             PP 
 
No assisteix 
 
Sr. Jesús Esteban Carrascón  PSIB-PSOE 
 
La Secretaria-Interventora 
 
Margalida Mulet Cañellas 
 
1.- Aprovació acta  sessió anterior 
 
    Per unanimitat es aprovada l’acta de la sessió anterrior 
 
2.- Proposta WWF hora del planeta 2017 
 
   Per part del Senyor Batle,  es procedeix a llegir la proposta de WWF  que diu: 
 

 
 
 La Hora del Planeta 2017 servirá para demostrar que nuestras acciones son 
imparables y que, juntos,somos parte de la solución al cambio climático. 
 
 Ya existe un acuerdo político y conocemos las soluciones para luchar contra el 
calentamiento global. Por eso no hay ni un minuto que perder. La Hora del Planeta de 
WWF pretende volver a movilizar a más 7.000 ciudades del mundo para demostrar el 



apoyo global a la acción contra el cambio climático apagando las luces de sus 
principales edificios y monumentos. 
 
 Le pedimos que su municipio se vuelva a unir este año y actúe en favor del 
clima para evitar que el planeta aumente su temperatura hasta un punto en el que se 
produzcan daños irreversibles para la naturaleza, la economía y la salud de todos. 
 
 El próximo 25 de marzo, de 20:30 a 21:30, es el momento de apagar la luz y 
poner el planeta en primer lugar. 
 
 Los 100 primeros ayuntamientos que se adhieran a la Hora del Planeta 2017 
recibirán, junto con el material de la campaña, 5 camisetas. 
 
COMPROMISO DE ADHESIÓN 
 
Por medio de la presente, l’Ajuntament de Puigpunyent 
 
se adhiere a la campaña la Hora del Planeta, comprometiéndose a lo siguiente: 
 
1. Apagar las luces de 
 

• Apagar las luces de: 
 

         Plaça de l’Ajuntament, Plaça de Son Bru, Edifici Ajuntament, Casa de Cultura, Sa 
Serradora, Col legi Públic Puig de na Fátima, Escoleta Municipal Ses Alzinetes, 
Poliesportiu Municipal de Puigpunyent, Parc Verd, Plaça de sEscopidor de Galilea i 
Edifici Polivalent de Galilea 
       
durante la Hora del Planeta, el 25 de marzo de 2017, de 20:30 a 21:30. 
 
2. Difundir la iniciativa entre los ciudadanos a través de redes sociales y medios de 
comunicación, invitándoles a ahorrar energía en su hogar y en sus desplazamientos. 
 
 Explica el Senyor Batle que s’ha pensat en fer la campanya de la mateixa 
manera que l’any passat 
 
           El Senyor Toni Marí en nom del grup municipal PSIB-PSOE, s’adhereix a la 
proposta i es posa a disposició de l’equip de govern 
 
         El grup Municipal del PP també s’adhereix a la proposta 
 
        Passada la proposta a votació, aquesta es aprovada per unanimitat 
 
 
 3.- Proposta Batles per la pau 
 
 Per part del Senyor Batle  es procedeix a llegir  la proposta de la FEMP que diu: 
 
 PROPOSTA DE MOCIÓ D'ADHESIÓ A ALCALDES PER LA PAU (Mayors for PEACE) 
 
 
        Alcaldes per la Pau és una xarxa de ciutats que neix l'any 1982, promoguda per 
Hiroshima i Nagasaki, amb l'objectiu de promoure una demanda internacional per a 
un món en pau i lliure d'armes nuclears. 
 



 Aquesta plataforma ha anat creixent amb el pas dels anys i actualment, més de 7.000 
municipis de 161 països de tot el món han expressat el seu suport al programa que 
impulsa Mayors for Peace per aconseguir l'eliminació de les armes nuclears en 2020, 
data en la es compleixen 75 anys dels bombardejos atòmics d'Hiroshima i Nagasaki. 
Uns 300 municipis espanyols ja estan adherits a la Xarxa. 
 
Alcaldes per la Pau va ser reconeguda com a ONG de Nacions Unides i assignada al 
Departament d'Informació Pública al maig de 1991, aconseguint amb posterioritat la 
categoria d'ONG amb estatus consultiu, sent registrada en el Consell Econòmic i Social. 
Aquest creixement de la Plataforma ha possibilitat que els objectius que condueixen a 
un món en pau es diversifiquen i que el concepte de pau prengui una dimensió pròpia 
més enllà de la desaparició de les armes nuclears. 
 
    En aquest sentit, la progressiva incorporació de ciutats de països europeus i 
llatinoamericans a la iniciativa ha anat enriquint els seus fins i ha afavorit no només una 
dimensió de pau entesa com la no-violència i l'absència de conflictes, sinó també com 
el respecte als drets humans, la convivència estable i la promoció dels valors vinculats 
amb la justícia social.  
 
És en aquest context en què els governs locals vam jugar un paper crucial com a 
actors principals, no només en l'escenari de prevenció de conflictes, on cada vegada 
tenim més rellevància al costat dels Estats, sinó també en les tasques de reconstrucció 
de les ciutats després dels conflictes i en la tasca educativa al voltant de la cultura de 
pau. 
 
Així mateix, l'Agenda 2030 dels Objectius de Desenvolupament Sostenible, components 
centrals de la pau, posen en relleu com la fi de la pobresa, la protecció del planeta i 
l'assoliment d'una prosperitat àmpliament compartida són factors que contribueixen a 
l'harmonia global. L'Objectiu 16 se centra específicament en qüestions de «Pau, justícia 
i institucions sòlides». Tot i que la pau subjau com a fil conductor en tots i cadascun dels 
17 Objectius. 
 
Els reptes actuals plantejats per la pobresa, la fam, la disminució dels recursos naturals, 
l'escassetat d'aigua, la desigualtat social, la degradació ambiental, les malalties, la 
corrupció, el racisme i la xenofòbia, entre d'altres factors, suposen un desafiament per 
a la pau i generen un terreny fèrtil per al sorgiment de conflictes.  
 
  El desenvolupament sostenible contribueix de manera decisiva a dissipar i eliminar 
aquestes causes de conflicte, a més d'establir les bases per a una pau duradora. La 
pau, al seu torn, consolida les condicions requerides per al desenvolupament 
sostenible i mobilitza els recursos necessaris que permeten a les societats desenvolupar-
se i prosperar. Les ciutats i els pobles són la llar comuna de milions de persones, i les 
institucions que les governen poden tenir un paper clau en la consecució d'aquests 
objectius. 
 
Són múltiples les formes en què els governs locals podem col·laborar en la construcció 
de la pau i, en aquest sentit, la Diplomàcia de Ciutats engloba una part important 
d'elles. Així, la Diplomàcia de Ciutats va ser definida pel Comitè de les Regions com el 
"instrument a través del qual els governs locals i els seus òrgans poden fomentar a 
escala mundial la cohesió social, el medi ambient sostenible, la prevenció de la crisi, la 
resolució de conflictes, així com la tasca de reconstrucció després dels conflictes, i tot 
això amb l'objectiu de crear un entorn estable en el qual els ciutadans puguin coexistir 
en pau en un clima de democràcia, progrés i prosperitat "[DOUE C 120/01 , 28.5.2009]. 
 
   Cada vegada resulta més habitual que un Govern Local que ho necessiti sol·liciti 
suport a altres Governs Locals perquè l'ajudin a resoldre els problemes derivats d'una 
situació de conflicte. Al tractar-se del nivell de l'administració més propera al ciutadà, 



els Governs Locals ens sentim en l'obligació de crear i mantenir un entorn pacífic i segur 
per al seu ús i gaudi per part d'aquell. 
 
      A diferència de la diplomàcia nacional, que té com a objectiu resoldre problemes 
polítics entre estats, la diplomàcia entre ciutats directament actua en benefici dels 
ciutadans. En una situació de conflicte, les administracions locals hem major capacitat 
que els governs i les organitzacions internacionals per mobilitzar una gran varietat de 
persones amb circumstàncies diferents, inclosos els representants de les minories, 
fomentant el diàleg i la comprensió entre persones més enllà de les fronteres. 
 
 Les possibilitats que s'ofereixen des dels governs locals en els àmbits de la resolució de 
conflictes i la reconstrucció postconflicte han estat àmpliament reconegudes en 
l'escenari internacional. 
 
         La FEMP ha vingut participant en l'estratègia de diplomàcia de ciutats i 
construcció de pau de Ciutats i Governs Locals Units (CGLU) en la qual Alcaldes per la 
Pau s'ha convertit en un soci indispensable en assumptes tan rellevants com el 
desenvolupament, la cultura de pau, les migracions, la convivència i el diàleg 
intercultural. Espanya, a través de moltes de les seves ciutats, ha estat exemple a tot el 
món de com treballar a favor de la pau, i com aquesta lluita ha comptat sempre amb 
el compromís de la ciutadania espanyola. 
 
En el moment present, els desafiaments als quals el món s'enfronta han de comptar 
amb l'aliança de tots els actors amb responsabilitat per assolir un món en pau. La 
col·laboració en el si de la xarxa d'Alcaldes per la Pau permet compartir recursos i 
experiències i donar veu als municipis en els àmbits internacionals sobre els grans temes 
que afecten la humanitat. 
 
Per tot l'exposat aquesta Alcaldia proposa al Ple de la Corporació l'adopció dels 
següents acords: 
 
 
        Primer.- Manifestar el suport als objectius d'Alcaldes per la Pau i dur a terme els 
tràmits necessaris per a l'adhesió a la xarxa internacional. 
 
         Segon.- Difondre i contribuir a un millor coneixement entre la ciutadania de la 
feina duta a terme en favor de la pau de Ciutats i Governs Locals Units i d'Alcaldes per 
la Pau. 
 
  
          Tercer.- Animar als alcaldes i alcaldesses d'altres poblacions a sumar-se a la 
Xarxa. 
 
   Quart.- Cooperar entre els membres de la xarxa en actuacions conjuntasen favor de 
la cultura de pau. 
 
  Cinquè.- Comunicar l'adopció d'aquests acords al Parlament espanyol, a la 
Secretaria Internacional de Mayors for Peace a Hiroshima i a la Federació Espanyola 
de Municipis i Províncies. 
 
          Aquesta proposta es aprovada per unanimitat 
 
 
           4.-  Decrets de Batlia del 333  al 347 / 2016 i del 1 al 76 de 2017 
  
       Per part del Senyor Deudero del grup Municipal PP,  es manifesta que els Decrets 



346 i 347 /2016 no tenen concepte, i que els Decrets 1,3 i 12 de 2017 s’han enviat amb 
un format que no s’han pogut obrir 
 
 
        5.- Control de l'equip de govern actes dels dies 1,5,15,20 i 29 desembre 2016,  3,12, 
19, 26 i 31   de gener , i 9 i 14 de febrer 2017 
  
      Per part del Senyor Deudero del grup Municipal PP es demana, en relació a la 
subvenció concedida per import de  346,03 € a l’associació Gall de Foc a l’acta del dia 
1 de desembre, si aquesta associació té NIF i consta inscrita al Registre Municipal  
d’Associacions veïnals , a lo que contesta el Senyor batle, que l’esmentada Associació 
no hi figura inscrita, però que donat la poca quantitat de que es tracta, es va voler 
ajudar a aquesta associació de padrins del poble 
 
      També demana explicació damunt la factura pagada per acord de la Junta de 
Govern del dia 20 de desembre a Ferran Bex Castell per import de 3.699,00  per feines 
audiovisuals, contestant-li la Sra Immaculada Riera que es tracta dels disseny i posada en funcionament 
de la APP de l’Ajuntament de Puigpunyent
 
 
       6.- Torn d'urgència 
 
No  es tracta cap tema per raó de la urgencia 
 
       7.- Precs i preguntes 
 
      El Senyor Toni Marí del  grup Municipal PSIB-PSOE, demana sobre quines son les 
obres que s’estan efectuant a la plaça, a lo que li contesta el Senyor Sr. Francesc 
Canyelles Marqués , regidor d’urbanisme que les parets de pedra  estaven bastant 
deteriorades, i que, no havent vicis ocults ni entrar en període de garantia, s’han tingut 
que reparar-les  a costa de l’Ajuntament 
 
        També demana el Senyor Toni Marí del  grup Municipal PSIB-PSOE,  sobre les 
pasteres que s’han instal·lat al principi de la carretera de Galilea, contestant-li el 
Senyor Batle que es tracta d’una actuació provisional a demanda dels veïns, ja que no 
podien accedir a la seves vivendes  
 
       Així mateix fa la pregunta de si es fa un canvi del logo del casal de joves,  
contestant-li la Sra Immaculada Riera que s’han fet un concurs a iniciativa del joves 
per triar-ne un de nou  
 
 
             I no havent més assumptes a tractar, el Sr. Batle aixeca la sessió essent les vint-i-una hores i deu 
minuts, i s’estén la present acta que autoritza i signa amb mi, la Secretaria Interventora , la qual cosa 
certifico. 
 
 
El Batle             La Secretaria Interventora 
Gabriel Ferrà Martorell                                            Margalida Mulet Cañellas 
 
 
 
 
 
 
 



 


